

ရိုဟ်ကွက်ဖေင်ဒရေင် ကွာပေါရဲမာဲ (၂၀၂၀)

အကြာဒပ်ပွာန်မန်ကို ဒပ်ပွာန်ကရေင်ဂုံ စိုတ်လီဖိုကပိုက်ကို ပရေင်စိုတ်လလမ်မာန်ရော့
ဆိုဂဗသွာန်သွာန်ကို `နာဲအံင်မုါ` (လျိုင်ဌာနပရေင်ဍုင်ကွာန်ဗဟို ဖော်ဍုင်မန်တို)

မျိုန်ထွး ပရူပရာလိက်ကသုက် NCA (ဝါ) လိက်ကသုက်ဒေါပန်ပှော် မတုင်စိုတ်ထွက်
လပ်စုတ်တဲ အကြာအလိုအသီကွိုန်ဍုင်ကို ဂကော်ရပ်လွဟ်ကောန်ဍုင်အရေင်ဂမုိုင်

ဂိတုကျိုန် (၅) မံက်၊ လေ့င် (၁)၊ လွိုဟ် (၈) Vol.1, No.8, November 1, 2019

RCSS ဟံ့ဒိုတိုန် အသေအဟာန် NCA ပေင်ပန်သွာ် ကျိုင်ညျိုင် KNU အောန်စိုတ်

ဗညာအံင်

အံက်တပ်ဗာ ၂၈၊ ၂၀၁၉

ပွဲအသေအဟာန် တွဲထွက်စုတ်တဲ လိက်
ကသုက်တုင်စိုတ်ဒေါပန်ပှော် NCA ပေင် (၄) သွာ်
ကောန်သွာ်လပ် ပွဲဂိတုအံက်တပ်ဗာ (၂၈) ကံ ဟိုတ်
နူဟာဲညာတ်ကေတ် ကံင်ဗြဲကလေင်ပတန်ရဲသေ
(RCSS) တဲ့ အောန်စိုတ်ကေ့ကေ့ ညက္ကဍုင်ဖော်ကရေင်
KNU သွိုင်ပွာန်ဖော် သပ်မူတူသေဖိုဝ် မြေဟိုကာ
ပွဲဂိလဟ်အသေအဟာန်ဂုံရ။

“ပွဲအသေအဟာန် NCA ပေင်ကျိုင် ပန်သွာ်ကံ
ဂကော်ရပ်လွဟ်ကောန်ဍုင်အရေင် ထွက်လပ်စုတ်တဲ
ဒေါပန်ပှော် တိုန်စိုပ်စိုပ်ဖိမာန်ရောင် ထေင်လပ်
သတ်ဂုံကေတ် ဟိုတ်နူအကာအရာနာသာ် ကျိုန်
ကျိုင်တု ဝံတဲကေတ်ဒိုက်ကံင်ဗြဲကလေင်ပတန်ရဲသေ
(RCSS) တိုန်စိုပ်အသေအဟာန်ဟံ့မာန်ဂုံ စိုတ်
ဟံ့မိပ်သွာ်ရ” သာ်ဝံ ညက္ကဍုင် KNU ဟိုမြေဟိုကာ ပွဲန်
ဒါန် ဂလဟ်အသေအဟာန်ရ။

အသေအဟာန် ထွက်စုတ်တဲ NCA ပေင် (၄)
သွာ်ဝံ ပွဲတုဂိတုအံက်တပ်ဗာ (၂၈) ပယံာဲတုစေင်ဂုံ
ကောန်သွာ် ပွဲ (မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်း
ရှင်းဗဟိုဌာန-၂-) ဍုင်နပျီဒပ်တေံ တဲ့ အပွဲဂုံ
ညးကိုကသပ်ကွိုန်ဍုင် ဒပ်အံင်သန်သုကျို ညက္ကဍုင်
NRPC ကို၊ ဂဍုင်ဒပ်ဖော် မေန်အံင်လှာင်ကို၊ သွိုင်
ပွာန်ဖော် သပ်မူတူသေဖိုဝ် မသွး NCA-S EAO
ဂကော်ရပ်လွဟ်ကောန်ဍုင်အရေင် ထွက်လပ်စုတ်တဲ

NCA ဂုံကို မြေဟိုကာလဟ် သေသေအိုတ်ရ။

“ဇာပ်ညးတိုန်စိုပ်ကျိုင် အသေအဟာန်ကံ
နကိုစိုတ်မစိုတ်သိုဟ် ညီညီသာသာ ကိုဝံယိုက်ကေင်
ရေင်တုင်ကမောန်ဍုင် ကမောန်ကွိုန်ဍုင် ကမောန်
ပရေင်စိုတ်လလမ် ဂိုင်နူကံပွန်ညီ ဆက်ကာဂလဟ်
သွဆန္ဒထွက်ကောရ။ ဟိုတ်နူဟိုတ်နာသာ်တဲ့ ဂ
ကော်တိုန်စိုပ်ဟံ့မာန်တံင်လေင် ပရူညးတံကိုညးတံ
နွံမာန်ကောင်” သာ်ဝံ ဂဍုင်ဒပ်ဖော် မေန်အံင်လှာင်
ဟိုဂးကာ ပွဲဂိလဟ် အသေအဟာန်ဂုံကိုရ။

သွက်ဂွံတိုန် အသေအဟာန် NCA ပေင် (၄)
သွာ် ပွဲနပျီဒပ်ဂုံ ညက္ကဍုင် RCSS သွိုင်ပွာန်ဖော်
ယျတ် သေတ် သိုကိုကောန်ဂကော်တံ နူကိုဌာန်အုပ်
ဗဟို လွာဲတဲလျိုန် တိတ်ကျိုင်ကိုကိုစက် ဍုန်ဟိုပ်
မိန်- လေနပေ-တံင်ကျိုတေံဂုံ နူ (အရှေ့အလယ်
ပိုင်းတိုင်စပ်ဌာနရူပ-ရလခ) ဟိုကိုအခေါင်တတ်တဲ့
ညးတံ ပလိုထေတ် အစီဖေန် တိုန်အသေအဟာန်ရ။
ဆဂ်ရဟံ့သေင်အသေအဟာန်သွက်ဂွံဆက်ကောန်
နွံကံင်လေင် ညးစူး RCSS ဟံ့ဒိုတိုန် နူတကေံတေံ
သွိုင်ပွာန်ဖော် ယျတ်သေတ် ဟိုပွိုတ်လပ် ပွဲပေါ
သောင်ထွးလိက်ပရိတ် မကောန်သွာ် ပွဲဌာနပယျို
(သေံဗာ) မွဲဒိုရ။

“အသေအဟာန် သွသမ္ဘိ ထွက်စုတ်တဲ NCA
ပေင်(၄)သွာ်ဝံ ဒိုအသေအဟာန် ကိစ္စဖော်မူကောင်၊
ပေါကံဂုံ ဒိုပေါကော်ထွက်စုတ်တဲတုသိုအိုတ်
တဲ ဒေတိုန်စိုပ် စိုပ်ဖိမာန်ကောင်၊ အတိုင်ကံရ ဆက်



Photo-စိုတ်တဲသမ္ဘိ အသေအဟာန် NCA ပေင် (၄) သွာ် (MSCO)

ကောန်အာတေံ ပေါကံ ဍုင်ဟံ့ဒိုပေါဗြဲဟ်နက်ကရ
လျဟ် ကျိုန်အာကိစ္စစိုက်ဂုံ သွက်ပေါသီကို ပရေင်
ဍုင်ကွာန် ဂတဂတတေံစူး ဒိုအခက်ခဲမာန်ကောင်
ညာတ်သတ်ဂုံ ထွးဗြဲ (ထွးလက်သန်) ရကောင်”
သွိုင်ပွာန်ဖော် ယျတ်သေတ် ဂးရ။

တုပွန် အလိုအသီကို ဂကော်ရပ်လွဟ် ကောန်
ဍုင်အရေင် ထွက်လပ်စုတ်တဲတံ ညီလပ်ဗြာဟံ့လအံ
အပွဲပိုင်အကြာအကြာကံ ကောန်သွာ်ကေရီ PPST
(ဂကော်ရပ်လွဟ်ကောန်ဍုင်အရေင်) ပွဲနပျီဒပ်ဂုံကို၊
ညးစူး နူသွာင်အလိုအသီ၊ ကွတ်ထပ်၊ ဒပ်ပွာန်
ကောန် ကျိုင်သွိုင်ကောန်ဍုင်အရေင် NCA-S EAO တံ
တိုန်စိုပ် ကောန်သွာ် ပေါကော်စရီ JIMC (အရာ
မံက်ရပ်ရဲ NCA) ပွဲနပျီဒပ်ဂုံဟံ့ဒိုကောန် ဝံတီ
ကေတ်ရ။

ပွဲအသေအဟာန် NCA ပေင် (၄) သွာ်ကံ
သမ္ဘတညုစေန်မေုဒါ သိုကိုဒုသမ္ဘတတ်ကို၊ ဒပ်အံင်
သန်သုကျိုညးကိုကသပ်ကွိုန်ဍုင် ကောန် ကျိုင်သွိုင်

အဆံင်လျူ သွာင်အလိုအသီကို၊ ညးစူးဂမုိုင်
နကွတ်ထပ်ဂုံကို၊ ဂဍုင်ဒပ်ဖော် မေန်အံင်လှာင် သို
ညးတာလျိုင်ကွိုင် သွာင်ပွာန်ဂုံကို ကလုတ်ဍုင်သွာင်
တံကို၊ ကျိုင်သွိုင် လွာ်ကောန်ဍုင်အရေင် NCA-S
EAO ဂုံ သပ်မူတူသေဖိုဝ် ညက္ကဍုင် KNU ၊ နာ်ဟံသာ
ဒုညက္ကဍုင် ဖော်ဍုင်မန်တို NMSP ၊ ယောန်ညက္ကဍုင်
နာ ယက ဖော်ပရေင်ဗူးစး ကောန်ဂကူပအိုဝ် PNLO ၊
ခါင်သိုင်နာင်အံင် ဒုညက္ကဍုင် ဖော်ပရေင်ဗူးစးရခေင်
ALP ၊ ဒံက်တာသလောင်လျာန်မုင် သာယံင် ဒုညက္ကဍုင်
မုက်ဒပ်ကောန်ဂကူရေင် CNF ၊ သပ်မိုဝ်ယေု ညက္ကဍုင်
ဒပ်ကရေင် ညွဲဖိုကိုဒီမင်ကရေင် DKBA ၊ ဒံက်တာ
နပ်ကပ်ထု ညးအုပ်ကာ ကံင်ဗြဲပရေင်စိုတ်လလမ်
KNU/KNLA-PC ၊ ညုတာန်ခေင် ညက္ကဍုင် ဒပ်ကွးဘာ
ABSDF ၊ ကျာယောန်သာ ညက္ကဍုင် ဂကော်ဒီမင်
ကရေတ်တေတ် ဌာဟူ LDU တံ ကျိုက်ဝံ ကောန်
ညးစူးဂကော်ညးကိုညး တိုန်စိုပ်တု သိုအိုတ် ညး
စူးတိုန်စိုပ် စိုတ် (၆၀၀) တု ဝံတီကေတ်ရ။

ဒွာနုအရေင်ကျဟ် ဝိုင်ဖေက်ဒိုပဋိပက္ခကောန်ဂကူတဲ့ ဂကော်မဟာဇန်မန် ကော် ကရေင် ပွိုတ်လိက်လလောင်



Photo-လိက်လလောင်တြး ဂကော်မဟာဇန်မန် ကော် ကရေင် (Copy)

စန္ဒာဇာန် (မတ်မလို၊ အံက်တပ်ဗာ ၂၇)
သွဟိုတ်ကို ညးလျိုဗျိုဗျိုန်ဒိုင် အရေင်ကျဟ်
ပွဲမုက်လိက်လလုံကျာ (Facebook) တေံတု ပဋိ
ပက္ခလွဟ် ကျိုန်ဒိုင် ပွဲအကြာဖော်ကရေင် KNU ကို
ဖော်ဍုင်မန်တို NMSP ဂုံ ဖေက်စိုပ်အာ အဆံင်ပဋိ
ပက္ခကောန်ဂကူရ ပဋိပက္ခပွာန် ကျိုန်ဒိုင်လျဟ်ကံ
ပရေလလမ်ကိုညီ သာ်ဝံ ဂကော်မဟာဇန်မန် ကော်
ကရေင်တံ ပံင်တေံပွိုတ်ကျိုင် လိက်လလောင်တြး
မွဲတူး ပွဲတုဂိတုအံက်တပ်ဗာ (၂၆) ရ။
ပွဲဂိတုအံက်တပ်ဗာ စုတ်တု နူ (၁၇) စိုက်
(၂၃) ဂုံ ပွဲပိုင်ဍုင်ရေင်ကို ပွဲဒေသပိုင်ဍုင်ကျပ်ပိကို

ဒပ်ဖော် KNU ကို ဒပ်ဖော်ဍုင်မန်တို NMSP တံ ဒို
ကျိုင်ပေါပွိုက် ဗုတ် (၄) ဝါတု ရဲဒပ်ဗါလျာ်ကို သို
ကောန်ကွာန် ပွဲပျိုဒိုင် ဒေသံဗျိုတ်ပြဟ်လလုံ နွံကျိုင်ရ။
ဗျိုန်ရ ပွဲမုက်လိက်လလုံ Facebook ဂုံစူး
မန်လျိုဗျိုက် ကရေင်လျိုဗျိုက် ချူပတိုန်အရေင်
ကျဟ် ပထက်ပရို ညိုင်ဝံတုထွာန်ဂိုင်၊ ပွဲလျာ်ကွဲလျာ်
ညိုင်ဝံသရက်ကောင် ဟိုပဂံ ကဆောတ်ပျိုန်ဒိုင်
ညးစူးဟံ ဟံင်ဂပ် ဟံင်ထေက်ကိုဒိုင်ရေင် သာ်ဝံ သပ်
ကျပ်ဗြဲညးအုပ်ကာ ကမ္ဘာီကေင်ကာကရေင် ဟိုရ။
“မူဟိုတ်ပွိုတ်လိက်လလောင်ကံရောဟိုစူး
အမိကံ ဟံင်မိကံ ချူပတိုန်အရေင်ကျဟ် (အရေင်

ဒေကျဟ်ညးစူး) ပွဲမုက်လိက်လလောင်မန်တေံတု ဒေပွိုတ်
လိက်လလောင်ကံကောင် ဟိုစဝံ။ လျူကိစ္စ ပဋိပက္ခ
ဟံ့ဗြဲပိုင်ကံကို ဝိုင်ဖေက်ကော်စိုပ်အာ ပဋိပက္ခ
ကောန်ဂကူတု ပိုတ် ဒေပွိုတ်လိက်ကံ” သာ်ဝံ ညး
တေံ ဆက်ဟိုရ။

တုပွန် ဖော်ဍုင်မန်တို NMSP ကော် ဖော်
ကရေင် KNU တံ နွံကိုတိုင်ပက် ပရေင်ဍုင်ကွာန်
တုတ်တု ဒိုဖော် အယောဂစာန်ကေတ်ဒိုင် အခေါင်
တုတ်သွဟ် ပရေင်ကောန်ဂကူ ကော် အခေါင်ဖန်ဖက်
ကမ်ကုသိုလ်ဇကုတရကောင်တု ဟိုဇေန်သမ္ဘ
ပွိုတ်ဒိုင် ကိစ္စဍုင်တတ်တံကံစူး ဖေက်ဖေက်တတ်အာ
နူတိုင်ပက်ပရေင်ဍုင်ကွာန် သာ်ဝံ ညးတေံ ဆက်
ဟိုရ။

ဒိုပဋိပက္ခစူး ညးဍုင်ကွာန်တံ ဝိလေင် ဆော်ဗြဲ
ဂိုင်ကောင်၊ ဒိုသတ်ရဲ သိုဒပ်ဗါလျာ်တံ မင်မွဲဒေတ်
ဗက် တင်တုစိုတ် နူဆံင်လျူ ညးတံဖေက်လပ်တု
ညိုင်ဝံပသောင်အာ နကိုနက်ပရေင်ဍုင်ကွာန် နူ
ဂကော်မဟာဇန်သွာင်အရာပ်ကံ ဆက်ဖတိုက်ဖ
အောပ်အာကောင် သာ်ဝံ မိကောန်ဆာန်နန် ကမ္ဘာီ
ကမ္ဘာန်၊ ဇာဇိုက်ဂကော်မဟာဇန်မန် ဟိုရ။

“ညးမွဲဂုံညးမွဲ ဂစိုတ်ညးစူးဟံင် နက်ပသောင်
ပြသွာဟံင်သေင်၊ တက်ကျာသီဟိုဟံင်သောင်ကေတ်
နကိုပရေင်ဍုင်ကွာန်မှ ဒိုနပသောင်ပြသွာ သွက်
ဝံပွိုတ်စအာန်ဂတတေံကောင် အမိကံပဟို။ ပရေင်
ဆက်ဆော်ဗါလျာ် ညိုင်ဝံပွိုတ်အာ အာန်ဂတတေံ
ဂံဟေင် ကောန်သွာထေက်၊ အရေင်ကျဟ် ဒိုဟိုတ်ဒေ

ကျဟ်ညးစူး) ဝေင်ပါညီ အမိကံပွဲတိုက်ဖအောပ်”
သာ်ဝံ မိကောန်ဆာန်နန် ဂးရ။

ဒွါနုပေါပွိုက်တံကံတု ဝေင်ပါညီသွာန်ကျိုင် အကြာ
ကရေင်ကို မန်ဂုံ ဝိုင်ဖေက်လီအာ၊ ဒိုသတ်ရဲ
ဒေါကေ့ပဋိပက္ခညီ၊ ဒွါနုပဋိပက္ခကံ ညးဍုင်ကွာန်တံ
အာစိုပ်ဒိုက်တု ပရေင်ဝးပကပ် အခေါင်အရာမိုဟ်
ညိုင်ဟံ့ကျိုန် ပွဲဍုင်ဗွာညွတ်သွိုင်ကျာ ဂကော်ရပ်
လွဟ်တံ ကေတ်တာလျိုင်တု ညိုင်ဝံမင်မွဲ။ ရံင်ကိုဂို
ကျိုဝံညးဍုင်ကွာန်တံတု ညိုင်ဝံပရေပရိုင် ဂွာအာ
သွဟ် နကိုပေါသီကိစ္စဟ်သိုဟ် သာ်ဝံ ဂကော်
မဟာဇန်မန် ကော် ကရေင်တံ ပတိတ်လိက်လလောင်
ဖတိုက်ဖအောပ် ပွဲဂိတုအံက်တပ်ဗာ (၂၆) ရ။

ပွဲဂိတုအံက်တပ်ဗာ (၂၃) ဂုံ ညးတာလျိုင်
မဟာဒပ်ဗါ / ခရိုင်ဒုပလာယျာ KNU ကို ညးတာလျိုင်
ဒေသပွိုဗျဟို ဖော်ဍုင်မန်တို ဆိုဂဗတက်ကျာ
ညးစူး ဂကော်ပွန်ကတား ကောန်ဍုင်အရေင် ဘဝတုပ်
တံမွဲစွဲ ဒက်ပွန်စပ်ပတေုညးစူးဟံင် ဂကူမန် ကော်
ဂကူကရေင်တံ စွဲပွန်စပ်ဗြဟာန် ညိုင်ဝံမင်မွဲ တန်
တအာ စိုဟ်ဟ်သိုဟ်ဟ် နိုင်တံတုစိုတ် ပွိုတ်လိက်
လလောင်တြးကိုရ။

ဒိုသတ်ရဲ အတိုင်တင်တုစိုတ်ကံ ညးတာ
လျိုင်ဒေသ လွာ် KNU ကို ဖော်ဍုင်မန်တို ပံင်
တေံတု သွက်ဂွံဂေက်ဒေသ ကောန်သွာအာ ပေါ
သောင်ထွး ကုကောန်ဒေသ ဌာန်ဒိုပဋိပက္ခ ဝီဖန်
မံင်စိုတ် ဝံတီကေတ်ရ။

ဂလာန်သားဒါန်လိက်

ရိုဟ်ကွက်ဖေဒရေရ် ကွာပေါ်ရဲမာဲ (၂၀၂၀)

သွင်

သီကွီပရေရ်စိုဟ်လလမ် အတိုင်အလိုအသီကီ အင်အင်သာန်သုကီ စိုစလပ် သွက်ဂွံကောန်ဗဒ်အာ ပွဲသွာံ (၂၀၁၉) ကံ ဗွတ် (၂) အလန်ဂ် ဒွဲဒွဲဒိုက် ဟွံချိုတ်ပျိုတ်ရ။ ဆဂး လွှဲအလိုအသီအေန်အေဝဲဒိတ် ဂစာန်ဒွဲင် သွက်ဂွံကောန်ဗွဲဝါကိုလေဝ် ကွာသွာံ (၂၀၁၉) ကံ ဟွံအိုတ် ဒွဲဒွဲကတိုဒိုဝဲဝါပုန်ဂ် ဟွံလေဝဲသွာရ။ မဟိုတ်တေု ပွဲကီဒေသဗွဲမဂ္ဂိုင်တံဂ် ပေါဟန်တံ ကတိုဒိုဒွဲင် အဓိက ပွဲကီတိုရဲရေခေင်ကို တိုရဲရေသေဇော်တံရ။ မွဲလပ်ပုန်ဂ် ဂကောံရပ်လွဟ်ကောန်ဗျင်အရင် ပွဲဒေသသွက်ကျာတေု ဟွံဝဲထပက်လပ်စွတ်တေု ပွဲကီလိက်ကသုကံ ပရေင်ဒေါပန်ပေု အလုံချင်မွဲ (NCA) တံ အခေါင်သွက်ဂွံတိုန်စိုပ် သွင်သီကွီပရေရ်စိုဟ်လလမ်ကံနွံကီဟာ သွက်ဂွံဒုးသွာန်နွံရ။

လွှဲဂကောံရပ်လွဟ်ကောန်ဗျင်အရင် ထွက်လပ်စွတ်တေု NCA တံပုန်လေဝ် သွက်ဂွံတိုန်စိုပ် သဘင်သီကွီကံဂ် ညးတံ ဟွံစိုတ်တံရ။ တိုန်သီကွီတံ သွက်တံတံကျင်တံဂ် မုလေဝ် ဟွံဆက်စပ်ကို ပတန်ကွီဗျင်ဖေဒရေရ်တေု ညးတံ ဟွံမိက်တိုန်စိုပ်ရ။ ညးတံ ကလိဂ်လပ်ခန်လုတ် နူကီသဘင်သီကွီ အလန်တတိယတေုတံဒွဲဒိုက်ရေင်။ ဆေင်စပ်ကို အခန်ကဏ္ဍတက်ကျာပရေင်ချင်ကွာန်ဂ် တက်ကျာပရေင်ချင်ကွာန် ပတက်ကကီုပိ ကုပါပရအဲအာဒိုဟွံမွဲ။ ဆစိုတ်သီကွီ ပရူအခေါင်အရာတုပသုဟ် အကြာညးတြိုက်ညးဗြတ်စပ် တံ ညးဂမ္တိုင်တံ ဟွံပေင်စိုတ်ကွံကွံရေင်။

ဟိုတ်ဂ်ရ ဂကောံထွက်လပ်စွတ်တေု NCA တံ ညာတ်ကေတ်ဂ် ယပ်ရ ပွဲပေါသီကွီ တက်ကျာ ပရေင်စိုဟ်လလမ်ဂ် ရိုဟ်ကွက်ဖေဒရေရ် ဟွံပါလုပ်မွဲ။ ညးတံ ဟွံမိက်လုပ်တက်ကျာသီကွီရ ရံဂွံ လလောင်တြးလပ် နွံကီရ။ ရိုဟ်ကွက်ဖေဒရေရ်ဟိုတ် သာ်လီုရေ။

ရိုဟ်ကွက်ဖေဒရေရ်ဟိုတ် (၁) ပရေင်ပါပရအဲအာဒို အကြာကွီဗျင်ကို တိုရဲရေတံ ဒးနွံရေင်။ (၂) အခေါင်ချူခေင် သွာတ်ဒက်ပတန်တိုရဲ ဒးနွံရေင်။ (၃) အခေါင်အရာ ကောန်ဗျင်အရင် လွှဲဟ်မုဟ် အေန်တံ ထေက်ကို ဒးသီကွီရေင် ညးတံညာတ်ရ။ တုပုန် ပရူပရာရိုဟ်ကွက်ကံဂ် ယပ်ရ ဝဲဇော်လပ် ပွဲကီကွာပေါ်ရဲမာဲ (၂၀၂၀) ကံ ခိုဟ်ရေင် ညးတံ ညာတ်ကေတ်ကိုရ။ ကာလဂ်မု ပေါရဲမာဲတံမွဲ အလိုအသီတိုက် ဆက်မေက် အာရပ်ရ ဝဲရေင်။

အတိုင်တင် (၁) ဟိုမွဲ ပရေင်ပါပရအဲအာဒို ပွဲကီသွာတ်ဒက်ပဒေ (၂၀၀၈) လျဟ်ဂ် ပါပရအဲလပ် အာဒိုနွံကိုလေဝ် အာဒိုအိုသိုတံဂ် ဒွဲ အာနွံဒွဲင် ပွဲကီတံအလိုအသီဟိုတ်ရေင်။ ဒွဲဟွံပွဲကီ ပွဲကီတိုရဲရေင်။ တုကံ အလိုအသီအေန်အေဝဲဒိတ် ကညာင်ဒွဲင် သွက်ဂွံဗျေပ်သွာတ်ဒက်ပဒေ ဟိုကွာလေဝ် သွက်ဂွံပါပရအဲအာဒိုကို တိုရဲရေတံဂ် ဟိုဂးအေန်ဒွဲင်ကီရေင်။ အတိုင်ကွီဗျင်ဖေဒရေရ် တိုရဲရေတံညးဂမ္တိုင် ကျင်စိုပ်မွဲစွဲ (Coming Together) တုပစိုတ် မံင်ညးသကာဒွဲစွဲတံ ညးတံ တုပစိုတ် ပအပ်အာဒိုကို အလိုအသီဟိုတ်ရေင်။ အာဒိုတံဂ် သွက်ဂွံစကာ သွက်အလုံကွီဗျင်တံ ပွဲကီတိုရဲညးကိုညးကို အာဒိုညးကိုညး နွံရေင်။

အတိုင်တင် (၂) ဟိုတေု စပ်ကိုဒက်ပတန်တိုရဲရေင်။ လျဟ် ကွီဗျင်ဗျာင် တိုရဲရေကောန်ဗျင်အရင်တံဂ် နွံ (၇) တိုရဲရေ။ ရးဒေသဇော် (ဒွဲဂကုဗာတံဂ်) ဂ် နွံ (၇) ရးရ။ တေုကို လေဝ်အခေါင်အရာတုပသုဟ် အကြာကောန်ဗျင်အရင်တံတေု ဂကုဗာတံဂ် ဒးနွံတိုရဲရေမုရေင်။ တုပုန် ဇာပ်တိုရဲရေတံဂ် အခေါင်ချူသွာတ်ဒက်ပဒေ တိုရဲရေညးကိုညး ဒးနွံရေင်။ အရာကံဂ် နူကီသဘင်သီကွီ ပရေင်စိုဟ်လလမ်တေု ဒးချပ်ကို ရေင်။ လျဟ် ပွဲကီဗျေပ်ကောန်ဗျင်အရင်တံဂ် ညးတံ ချူလပ်သွာတ်ဒက်ပဒေ ဒက်ပတန် တိုရဲရေညးတံ ပွဲအေင်ြေံနွံတံ ယပ်ရ ညးတံ ဝဲအခေါင် (ဝါ) သျှတ်သွာတ် နူကီသဘင်သီကွီတေု သာတံ လေဝဲသွာရေင်။

ရိုဟ်ကွက်ဖေဒရေရ် (၃) ဂ် စပ်ကိုအခေါင်အရာ ဂကုဗြဟတ်ဒှေတ်တံရ။ ကွီဗျင်ဗျာင် မုနူကို ဂကုလွှဲဟ်မုဟ်ဗျိုင် (၈) ဂကုတု ဂကု လွှဲဟ်မုဟ်အေန်နန် (အေန်နူကို လွှဲဟ် ၃၀၀၀၀ တု) တံ နွံတံတု ဂကုညးတံ ဝဲတန်တံအာဒိုဇော်မာန် သာ်လီု ဝဲစိုဒှေတ်အာ သာ်လီု အခေါင် အရာတေု သွာတ်ညးတံဂ် ပွဲကံဇော်ကွံရေင်။

ကူဂွံ ရိုဟ်ကွက်ပွဲကံဇော် ပွဲသွာတ်ဖေဒရေရ်ရေင်တံ ပရူပရာတံကံ ပါလုပ်သီကွီတေု သဘင်သီ ကွီပရေင်စိုဟ်လလမ်တံ ဒိုမာန်ရေင်။ ဟွံသေင်တေု ပရေင်စိုဟ်လလမ်ဂ် သွာတ်မံင်ကီရေင် ပတိုန်ထွေးကာရ။

အကြာဒပ်ပွာန်မန်ကို



ဝက္ကမာန်၊ အံက်တင်ဟ ၂၅၊ ၂၀၁၉

ပရေင်ပန်ပေု ပေါပတိုက်ခါလွှဲဂ်တု ကျိပ်သကိုပံဇော်ချင်မန်တို ကို ကျိပ်သကိုပံဇော်ကရေင် ကေအေန်ယုတ် ပညီပညပ်တက်ကျာ တုပက်ဟိုဂတာပ် အံက်တင်ဟ (၂၃) အခိုင်သပ်တံဂ် လွှဲကရေင်တံ ကွတ်ပန်စုတ် သွံင်ဇော်ချင်မန်တိုမွဲစွဲ ဒးပြဟ်လပုအာပုန်ရ။

စတံနု ဒပ်ပွာန်ကရေင် အေအေန်ယုတ် ကျင်ကွတ်ပန် ပွဲဒှေတ် ပဒိုပ် ဒပ်ပွာန်ဇော်ချင်မန်တို ဇော်လပ်သျှိုင် ကရပ်ကွာန်ပလးဒုန်ဖါ ဒေသပယျို (သေံ) တုကျင်အံက်တင်ဟ (၁၇) ဂ် နွံအဆင်ပိုလ် လွှဲ

ပွဲဒိုက်ထွေး ပရူပရာလိက်ကသုကံ NCA (ဝါ) လိက်ကသုကံဒေါပန်ပေုအလုံကိုဗျင် မတုပစိုတ်ထွက်လပ်စွတ်တံ အကြာ

ဝေဇာမန်၊ ဂိတုအံက်တင်ဟ (၃၁၊ ၁၀၊ ၂၀၁၉)
 လိက်ကသုကံ Nationwide Ceasefire Agreement - NCA ကံဝဲ ပွဲဂိတုအံက်တင်ဟ (၁၅) ကံဂ် ပေင်အာ (၄) သွာံကရတု နကိုအသေအ ဟာန်စွတ်သတ္တိ ပေင် (၄) သွာံဂ် ကောန်ဗဒ်ဗိုကာ ပွဲ ဌာနပဟိုကန်ဗေန်ယေန် (၂) - (မြန်မာအပြည်ပြည် ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်းပဟိုဌာန - ၂) နေဖျီဒပ်တေု ပွဲ ဂိတုအံက်တင်ဟ (၂၈) ဂ်ရ။

ပွဲကီအသေအဟာန်စွတ်သတ္တိ အေန်ဂြီအေ ပေင် (၄) သွာံဂ်ညး ညးကိုကသပ်ဂွံကိုဗျင် ဒင် အင်သာန်သုကီ။ ဂအုပ်ဒပ်ဇော် မေန်အင်လှာင်၊ သွာံပုဟ်ဇော် မူတူသေဝဲစပ် ဟိုကာဂလာန်ကိုရ။

ပွဲအခိုင်လိက်ကသုကံအေန်ဂြီအေ ပေင် (၄) သွာံကံဝဲ ဂကောံရပ်လွဟ်ကောန်ဂကုကောန်ဗျင် အရင် (၁၀) ဂကောံဟေင် ထွက်လပ်စွတ်တံ လိက် ကသုကံဝဲရ။ စိုန်ဂ်ကိုလေဝ် အလုံသို (၁၀) ဂကောံဂ် တိုန်စိုပ် အသေအဟာန်အေန်ဂြီအေ ပေင် (၄) သွာံကံ ဟွံမာန်တု ဂကောံရပ်လွဟ်ကောန်ဂကု ကောန်ဗျင်အရင် ထွက်လပ်စွတ်တံအေန်ဂြီအေ (၉) ဂကောံ ဟေင် တိုန်စိုပ်ရ။ ဂကောံကံင်ဂြီထွိုင် ပွဲတိုရဲရေသေံ/ဒပ်ပွာန်တိုရဲရေသေံ RCSS/SSA သွာံပုဟ်ဇော်ယျာတ် သေတ်ကုဂ်ကုဂ်ဟ် ဟွံပြေ ငြိုင်ကို ဌာန်ဂအုပ်ပွာန် (အေရေအလယ်ပိုင်း တိုင်းစပ် ဌာနချုပ် - ရလခ) ဂ်တု ဟွံဒိုတိုန်စိုပ်ရ။ RCSS/

SSA ဝဲ ပွဲသွာံ (၂၀၁၅)၊ ဂိတုအံက်တင်ဟ (၁၅) ဂ် ထွက်လပ်စွတ်တံ အေန် ဂြီအေရ။

စပ်ကိုကီဝဲတု "ပွဲအသေအဟာန် NCA ပေင် ကျင် ပန်သွာံကံ ဂကောံရပ်လွဟ်ကောန်ဗျင်အရင် ထွက်လပ် စွတ်တံဒေါပန်ပေု တိုန်စိုပ် စုံစိုဇီမာန် ကောင် ထေင်လပ်သာ်ကိုလေဝ် ဟိုတ်နူအကာ အရာနာနာသာ် ကျိန်ကျင်တု ဝဲတံကေတ်ဒ် ကံင် ဂြီထွိုင်ပွဲတိုရဲရေသေံ တိုန်စိုပ်အသေအဟာန်ဟွံ မာန်ဂ် စိုတ်ဟွံမိပ်သာ်သာ်" သာ်ဂွံ ဥက္ကဋ္ဌ KNU ဟို မြော်ကာ ပွဲဒိုဒိုက် ဂလာန်အသေအဟာန်ရ။

အခိုင်အခါလျဟ်ပွဲ ပွဲကီမေက်ဒွဲင်ရပ်ရ လေဝ် ကမောန်ပရေင်စိုဟ်လလမ်ဂ် ဒိုကိုကလိတ်က လောတ်ကွံကွံ ဟွံသေင်ရ။ လွှဲညးလွှဲအဲ စပ်သံ သယတံ၊ ဓပ်ဟွံပတေုတံ၊ ဓပ်ဝေင်တံ နွံဒွဲင်ဖိုဟ် ကီရေင်။ ဓပ်ဟွံဂပ်ဂပ် ဂမ္တိုင်ကံ ယပ်သွေးဇူးထေံ ပွဲကီညးတာလျိုင်မဆေင်စပ်တံ ဟွံမာန်မွဲ ကြက် ရှိသာပရေင်စိုဟ်လလမ်ဂ် သာတုသွာံအာရေင်။

စပ်ကိုကီဝဲပွဲတိုန်စိုပ် အသေအဟာန်အေန် ဂြီအေ ပေင် (၄) သွာံဂ်တု "ဟိုတ်နူဟွံတိုန်စိုပ် အသေအဟာန် အေန်ဂြီအေဒုတ်ကွံကောန်ဗဒ် ကောံဇော်ဗျိုင် ဆေင်စပ်ကို မေက်ရပ်ရအေန်ဂြီအေ JIIC ဂ်လေဝ် တိုန်စိုပ်ဟွံသေင်ရေင် ဥက္ကဋ္ဌ RCSS/ SSA သွာံပုဟ်ဇော်ယျာတ်သေတ် အယောဆိုဂပကို မီဒီယာဂမ္တိုင် ပွဲဂိတုအံက်တင်ဟ (၂၇) ဂ် ဟိုဂးလပ်

ကို မီဒီယာတံရ။"

ဟိုတ်ဂ်ရ ပွဲကာလမေက်ရပ်ရ အေန်ဂြီအေ -လေဝ်ကမောန်ပရေင်စိုဟ်လလမ်မွဲတာလျိုင်နွံမံင် အလုံသိုညးဖအိုတ်ရေင်။ သိုညးဖအိုတ်ဟ် ဟွံညီ သွာဟ် ဟွံဒိုဒွဲကသပ်မွဲ လေဝ်ကမောန် ပရေင်စိုဟ် လလမ် ဟွံအံင်ဇူးသွေးဟွံသေင် လိက်ကသုကံတုပ စိုတ်ဒေါပန်ပေုအလုံချင် (အေန်ဂြီအေ) ဂ်လေဝ် လိုအာမာန်မံင်ရေင်။

ဒိုသာ်ဂ်ရ ပွဲအေန် (၃) လိက်ကသုကံတုပစိုတ် ဒေါပန်ပေုအလုံချင် (အေန်ဂြီအေ) ကံ ချူမေက် ထွေးလပ် တင်တုပစိုတ်ဂမ္တိုင် နွံသာ်လီုရေင် ဆက် ပွဲဒိုက်ထွေးကာ အတိုင်ပွဲသွပ်ဝဲရ။

(စ) အကြာဂကောံဂမ္တိုင် ပွမပရးဝါဒ ဂွာ်သွာသွ၊ ပွမဟိုမုသာ (ဟွံသေင်မွဲ) ပွမဟိုသွေဇော်သိုက္ခာ၊ ပွမလလောင်တြး ပလိုကျင်ဗြီ အပွဲချင်ဒိုဒို၊ မွဲချင် ဒိုဒို၊ လွပ၊ မွဲဇေင်ပီ။

(ဆ) ဟိုတ်နူဒက်ဒက်သာသာဝဲ ကတိုဒိုကျင် အကာအရာကာမံက်တိုန် အပွဲတိုဒေါပန်ပေုမွဲ သိုဇော်လွှဲပင်ကောံတု သွက်သွာံကောန်အာ ကမောန်ဟင်တြာ၊ ပွမပြိုင်ပဆဲ ကပေါတ်ကညောတ် ပရေင်ထတ်ယုတ် ဆေင်စပ်ကိုဂဗြဇပု ဗျိုင်တု သွက်သွာံရေင်တုရေင်။

(ဇ) အပွဲတိုဒေါပန်ပေု သွက်ပွဲဗျိုင် ရေင် တုရေင်အာ ပရေင်အုပ်လဒမ်သွာံကို ကုညးမလု



လောန်ဒုတ်သွက်သွာံညီသွာံကိုသွာံဗြဇပု ဒေ ဂ် သိုဇော်လွှဲပပုတ် သွက်သွာံရေင်တုရေင်။

(ဈ) ပွဲတိုဒေါပန်ပေု ဆေင်စပ်ကို ပရေင် အုပ်လဒမ်ဒပ် ဗျိုင်တု သွက်သွာံရေင်တုရေင်။

(ည) ထွက်စွတ်တံပွဲလိက်ကသုကံ ဒေါပန်ပေု အလုံကိုဗျင် ဒိုဒိုဒိုရဂ် လုတ်အပူပိုင် (၂၄) နာဒီ မွဲဇောန်ဗျင် သွက်ကောံကံဇော်ကုဆင်ဆင်တု လုတ် (၅) တံ မွဲသေင်ကလးကိုသတ္တိ တင်နင် မပါလုပ် ပွဲလိက်ကသုကံဂ်ရ။

(ဋ) ပုဂံပွဲကဆင်သွာံဇော်ကံ ကတိုဒိုကျင်မွဲ သုင်ဇော်စကာဗြဟတ်တု ပသောင်ဟွံဝဲရ။

ဒပ်ပွာန်ကရေင်ဂ် ဝိတ်လိုဇိကပိုက်ကို ပရေင်စိုဟ်လလမ်မာန်ရော့ ?



ကွာန်ကြင်ကမနာမ်ကရေင်ကွာန်ဘာဂ် ဒပ်ပွာန်ကရေင်တံ ကွတ်ပန်စုတ် သွိုင်ပွာန်မန်မွဲတွဲပွန်တဲ ပြဟ်လလဲအာရ။

အကတဲအရာ ဖော်ချင်မန်တိုကို ဒပ်ပွာန်ကရေင်ကောအေန်ယူဂ် စတံနုဒေသကွာန်ဗလးဒုန်ဖါ ဒေသကျင်ပိဂ် လက္ကရကံ ကော့စိုပ်အာ ဒေသပိုင်ချင်ရေင် ကွာန်ကြင်ကမနာမ် ပွဲပွဲဗဒိပ်ဝါဖြေန် ရင်ပိုင်ချင်ရ။

အကြာဒပ်ပွာန်ဖော်ချင်မန်တိုကို ဒပ်ပွာန်ကရေင်ကောအေန်ယူ တံ ဒ်ကျင်ပေါဗတိုက်သတ်ကံတဲ ခရိုင်မတ်မလို၊ ခရိုင်သဇို၊ ခရိုင်ထဝါ သွိုင်ဖော်ချင်မန်တိုဖျေလဝ်ဂ် သိုဇိလွတ်ဂ် တိုက်ဆက်စပ်ဒိုင်ညးနွံနွံတဲ မင်ပကော့ဒိုင်ဖြဟတ် မင်ဒိုင်ဂွန် လွတ်ညး လွတ်အဲရ။

ပဋိပက္ခမန်ကို ကရေင်ဂ် ညင်ဟွံဂွံကော့ထွာန် ဆက်ဒ်အာတဲ အံက်တဝ်ဗ (၂၃) ဂ် ကျိုင်သကိုပ်ဖော်ချင်မန်တိုကို ဖော်ကရေင် ကောအေန်ယူတံ ဆိုဂဗသီကိညးနွံ ပွဲရင်ဆက်ဆော်ကောအေန်ယူ (ကရေင်) လတူချင်ကျင်ပိတဲ ဖျေကာလပ် တင်သ့တ်သွတ်ရ။

တင်သ့တ်သွတ်တံဂ် -

၁။ ဒပ်သိုဇိလွတ်ဂ် နွံစုတ်သတ္တိလပ်ဂ်ဟောင် ဖျေသွိုင်ညး။

၂။ နွံဒ်ပဋိပက္ခဂ် သိုဒပ်ဇိလွတ်ဂ် ဖျေဒပ်ကို၊ ဒိုင်ကို၊ အာကျင် နကိုကယျိုင်ပွာန်တဲ ရပ်လွတ်အာကျင် ဟွံဂွံရ။

၃။ ပိုက်ကိုစွဇော် ဒးအာကျင်နွံမွဲ ကိုဆက်စော့ညးနွံတဲမှ အာကျင်ရောင်။

၄။ ဂွံင်ကိစက် ဗလးဒုန်ဖါ ကို ကျင်ပိ၊ မျာင်သာယာကို တဒင် ထီမာသောအံ နွံဒိုင်ပွဲလက်ကွတ်ဂ် အာကျင်မွဲ ကိုပရိုင် ကိုရင်ဆက်ဆော်တဲ အာကျင်ရောင်။

၅။ လွတ်ပြဟ်ဟ်ကံမွဲ သိုဇိလွတ်ဂ် ညင်ဟွံဂွံပစုတ်အလာံတဲ ပညီပညပ်ဇိလွတ်ပြေပြင် မပစုတ်ညး။

၆။ အတိုင်ဂွံလပ်တင်တုပ်စိုတ် စုတ်တဲ (၂၀/၁၀/၂၀၁၉) ဂ် ကျိုင်သကိုပ်သိုဇိလွတ်ပင်တော်တဲ သွပေါသောင်ကလး အာကျင်ညးချင် ကွာန်ရောင်။

၇။ ကောန်သွိုင် ဒ်လပ်ပဋိပက္ခညးနွံဂ် ညင်ဂွံစုတ်စွးပြင်လှာ် အာရောင်။

၈။ ပိုန်ဒြပ်ညးချင်ကွာန် ဆော်လောင်အာတံဂ် လွတ်ဖော်ကောအေန် ယူတံ စိုစုတ်တဲ ကိုအာရီဗင်တဲ လွတ်အကြာဇိလွတ်တံဂ် ညင်ဂွံ ကလောင်ညးညးရောင် သာ်ဂွံ ဖျေကာလပ် တင်တုပ်စိုတ်ရ။

ပွဲကိုပေါဆိုဂဗသီကိညး ညးစွးလွတ်ဖော်ကောအေန်ယူဂ် - ဗဒပ်

သပ်ယိုမာင် (ဥက္ကဋ္ဌခရိုင် ဥပလာယာ)၊ ဗဒပ်သပ်မင် အေအိဒပ် (ဖက် ဆောညးအုပ်ကာခရိုင် ဥပလာယာ)၊ သကိုပ်ပိုင်ဖော် သပ်ဂျီဖြ (သကိုပ်ပရေင်ထပ်ပက်ပွာန်၊ ဌာန်ဂအပ်ဒပ်မဟာ စုတ် ၆)၊ ဒုသကိုပ် ပိုင်ဖော် သပ်ယိုဇေန် (သကိုပ်တံဒပ် စုတ် ၁၆)၊ ဒပ်မဟာ စုတ် ၆) သကိုပ်ပိုင်သပ်ကက (ဒုသကိုပ်ကရေင်ပွာန်၊ ဒပ်ဂိုကျီဒပ်မဟာ စုတ် ၆)၊ ဒုပိုင် သပ်ယာန်နင်သို (ဒုညးလျိုင် ဌာနထင်ပရိုင်၊ တံဒပ် စုတ် ၁၆)၊ သပ်ထူထူ (ဒုညးလျိုင် ရင်ဆက်ဆော် ချင်ကျင်ပိ)၊ နပ်ဖျီဖျီ (ဂကော့ရင် ရင်ဆက်ဆော် ချင်ကျင်ပိ)၊ နပ်သေပ်ဂေဖပ် (ဂကော့ရင် ရင်ဆက်ဆော် ချင်ကျင်ပိ) ရ။

လွတ်ဖော်ချင်မန်တိုကို - နာ်ဗညာမသာန် (ဒုသကိုပ်ပွာန် ဒပ်ပွာန် ဗူးဇးကောန်ဂကုမန်)၊ နာ်အေမ်သိုက်ဆာန် (သကိုပ်တံဒပ် စုတ် ၅)၊ ကမ္မတီဗဟို)၊ နာ်ဇေန်သိုင် ညးအုပ်ကာ ပိုင်ချင်ကျင်ပိ)၊ နာ်ဖော်မန် (သကိုပ်တံဒပ် ပိုင်ချင် ပိုင်ချင်ကျင်ပိ)၊ နာ်ဗကောထပ် ဒုညးလျိုင် ရင်ဆက်ဆော် ချင်ကျင်ပိ) တံ ပါလုပ်ရ။

ဖော်ချင်မန်တိုကို ဖော်ကောအေန်ယူကရေင်တံဂ် တိုက်လေပ် ဆက်စပ် ထိုနဒိုင် ဒေသစွဲမပိုင်တဲ ဟွံလံဟွံလံ ဒ်ကျင်ဒိုင် ပဋိပက္ခကို လွတ်ရ။

ကာလလက်ထက် ခရေတ် (၁၉၈၈) တော်လေပ် ဟိုတ်နပရေင်တို ညိုတ် ပေါဗတိုက် အကြာ မန်ကိုကရေင် ဒ်ကျင် ပေါဗတိုက် ပွဲချင်ကျင်ပိ နကိုလွတ် (၂၇) တဲရ။ ပွဲပေါဗတိုက် အကြာ မန်ကို ကရေင်ဂ် သိုဇိလွတ် ဒ်ဆော်လောင် သိုဇိညးညးချင်ကွာန်လိုလ် ဒ်ဆော်ပတောင် လေင်ဒိုက် ဇော်ကိုဖြဟတ်ရ။

ဗွဲကြကံ ကျင်ပိ ဒ်ချင်တဲ နွံဒိုင်ဒတန် တိုက်ပွန်ဂတး မန် ကရေင် ဂ် အလိုအသီပွာန်တံ လုပ်အုပ်စပ် ပိုင်ပြီဂွံရ။ ပွန်ဂတးမန်ကို ကရေင်တံ ဒးပါဆုတ်တိုတ် နူတိုက်ကျင်ပိရ။

ဝင်ပေါဗတိုက် ဖော်ချင်မန်တို ကို ဖော်ကောအေန်ယူ ကရေင်တံဂ် ဝိလေင်ဆော်အာ သိုဇိလွတ်ရ။ သိုဇိမကောံဂ် ညးလိုလေပ် ဟွံဂွံအုပ်စပ် ပိုင်ပြီ ချင်ကျင်ပိဂ်ရ။ ဒ်ဒိုင်ကံဂ် ဖော်ကောအေန်ယူတံကို ဖော်ချင်မန် တိုကို သွတ်ဒးဂွံ ခန်လုတ်ခိုဟ်ဟ်မွဲရ။

ပေါဗတိုက် အကြာဖော်ချင်မန်တိုကို ဖော်ကောအေန်ယူတံ တဲ ကံလေပ် အယောဂစာန်ဒက်ဒိုင် ပရေင်စိုဟ်လလမ် ကုအလိုအသီ ကော့ ဒပ်ပွာန်အလိုအသီတံဂ် အကြာ ဂကော့ရပ်လွတ် ကောန်ဂကု ဇကုကိုဇကုဂ် ဒ်ပဋိပက္ခ ပန်ဖော်ညးနွံသာ်ကံဂ် ဇိကပိုက်ကို ပရေင် စိုဟ်လလမ် အကြာဂကုခွဲကိုမွဲရောင်။

ဖော်ချင်မန်တိုမွဲတွဲ ဒးပြဟ်လလဲအာရ။

တဲလက္ကရင်လေပ် ဒပ်ပွာန်မန်ကို ဒပ်ပွာန်ကရေင်တံ ထပ်ဒ် ပေါဗတိုက် ဒေသကွာန်ဗလးဒုန်ဖါပွန်တဲ သိုဇိလွတ်ဂ် ဒးစပ်ချီတ်အာ နွံရ။

ပေါဗတိုက်ဆက်ဒ်ကျင်တဲ အံက်တဝ်ဗ (၂၃) ဂ် ကျိုင်သကိုပ် မာလွတ်တံ စိုတ်တိုက် နွံဒိုင်ပေါဗတိုက်ဂ်တဲ သက်စေပ် စုတ်သတ္တိကာ နွံဒပ် လွတ်ညး လွတ်အဲရ။

အကြာကျိုင်သကိုပ်ဇိလွတ်တံ သီကိပညီပညပ်တဲဗဟိုဟွံဂတပ် သပ်တဲအခိုင် ဗွတ် (၄:၃၀) ဂ် ပိုင်ချင်ရေင် ဒေသ (ကောတ်စီရေင်)

အလိုအသီကိုန်ချင်ကို ဂကော့ရပ်လွတ်ကောန်ချင်အရင်ဂမျိုင်



အတိုင်တင်နင်ပွဲသွပ်ဂွံ တုပ်စိုတ်ရ။

(က) ပွဲဒိုင်ဇိလွတ် ပတပ်မုက်ဖီဗေတ်တိုက်ရိုက် မာန်ဂ် သွတ်သော့ဝေင်ပေါ ပရေင်ပတပ်မုက် ဇီဗေတ် ရင်ညွဲမာန် ပရေင်ဆက်စော့ နကိုစက်၊ ကိုဗလးတို ကော့ ကောတ်နဲကဲဆက်စော့တုတ်ညွှင်တဲ သွး ရေင်တိုင် လွတ် (ဖေန်)ဂ်ရ။

(ခ) ကာလစုတ်ပိုင်ခြာဖျေဒိုင်ပေါ ဂကော့ရပ် လွတ်ဂမျိုင်မွဲ ညင်ဟွံဂွံဇီဗေတ်ရင်ညွဲ မာလွတ်ညွှင်တဲ သွတ်သော့ရေင်တိုင်ဖန်ဇန်အာ။

(ဂ) အယောဇိလွတ်ညွှင်ပိုင်ဒ်ဒ် အယောဒ်မင် ခက်ခဲ ပွဲအရာဖျေဒိုင်ကို ဂကော့ရပ်လွတ်တံဒ်ဒ် ပွဲ ဒေသဂွံတံဂ် ညွှိုင်ဒပ်ဇိလွတ် ဆက်စော့ရင်ညွဲ လျိုင် ကာလတဲ သွးညွှင်ရင်ညွဲရ။

(ဃ) ဒပ်ပွာန်အလိုအသီကို ဒပ်ပွာန်ဂကော့ရပ် လွတ်ကောန်ချင်အရင်တံဂ် နွံစုတ်သတ္တိလပ်ဟောင် သွးစွဲဂကော့ရပ်လွတ်ဂမျိုင်ရ။

(င) ပွဲဒိုင်ဇိလွတ် ပတပ်မုက်ဖီဗေတ်တိုက်ရိုက် မာန်ဂ် ပရေင်ဇီဗေတ်ပန်ဖော် သွတ်ဟွံဂွံဒ်ဒ် စပ်ကို လွတ်ပိုင်၊ ဒပ်ညွှင်ရေင်တိုင် မံက်အာရပ်ရောင်။

(စ) အကြာပိုင်ဒပ်ဆက်စပ်ကို တိုက်ခွဲကိုပွဲ ဂွံင်တရဆက်စော့ သွတ်သော့ဂိုကျီ ပသဇိုင်ကို လိုက်က သုက်တုတ်စိုတ်တိုက် တဲ သိုဇိလွတ်ညွှင် သွတ်သော့ရေင်တိုင်အာဂ် တုပ်လပ်စိုတ်သံဂွံရ။

လွေင်ဂတတေမွဲ ဆက်ပွဲဒိုင်ညးပွန်ရောင် ---

(၆) ကိစွမပကော့မိုဟ်တို ပွဲဒပ်ရပ်လွတ် ကောန်ချင်အရင်တံတဲ ပွဲမညီသွတ်ကို ပွမမံက်ရပ် ရ် လိုက်ကသုက်ဒေါပန်ဖော်အလိုကိုန်ချင် ကော့ လွေင်ကမ္မာန်ပွမကလောင်ပံင်ပကော့ ပရေင်ဂိုကျီဂ် ညင်သော့ရေင်တိုင် မံက်အာရပ်ရန်ပသီကိုညွှင်ပိုင်။

တုတ်နဂွံပါလေတ် ပွမဇီဗေတ်ရင်ညွဲတဲ ပရေင် ဖျေဒိုင်ပေါကို ဂကော့ရပ်လွတ်ဂမျိုင်

(၇) ဒပ်ပွာန်အလိုအသီကို ဒပ်ပွာန်ဂကော့ရပ် လွတ်ကောန်ချင်အရင်တံဂ် တုတ်နဂွံပါလေတ် ပရေင်ဇီဗေတ် စပ်ကိုဖျေဒိုင်ပေါဒ်ဒပ်ပွာန်ဇကုတဲ

အဆက်နုမုက်လိက် (D)

ဆစိုတ်ညွှင်ကို ကော့ရေ ဂကော့ရေ တံကံဂ် ညးဇော်ဇိလွတ်တံ သွတ်ဂွံဒင်တဲ သွဒတန် ဟောင်ရနွံ။ တုပွန် အခါရ မံက်ရပ်ရဲကို တင်တုတ်စိုတ်တံဂ်မွဲ တင်နင်သေဝေင်ခြံခြံတံ ပါကျင်ပွန်ကောင်၊ ပွဲကံတေ ကိစွ သွတ်ဂွံကော့ ညွင်သီကိုပရေင်စိုဟ်လလမ်ချင် UPC ဂ်ပါကောင်၊ ဒးဟိုကွးကွးမွဲ ဒးကော့ကော့ရေ JICM ဂ် အမိကော့ သွတ်ဂွံကော့ UPC- ကော့ရေပန်လုင် (၂၁) ဗွင်ကွဲ အလန်စတုတ္ထရကောင်၊ ပွဲကော့ရေကံ တင်ပိုင်ဂွံဂွံကို တင်အလိုအသီ ဒင်တဲမာန်ဂ် ဒးတုတ်ညးနွံကောင်။ တင်သ့တ်သွတ် တိုက်နုညွင်သီ ကိုဂ်လေပ် အလိုအသီ တိုန်လက်ကရဲဇေံ ဒးမံက်ရပ်ရဲကောင်ဂ် ဒ်တာလျိုင်အလိုအသီ တေံ။

သွာန် ။ ။ ယွံ - စပ်ကိုကမ္မာန်ပရေင်စိုဟ်လလမ်တဲ သွတ်ဂွံဟိုပပေင်နွံတေံ ဟိုဗပေင်ကိုညီ? **သွဟ် ။** ။ အတိုင်ညးဂလိုင်တံတိုက်ရဲ စိုဟ်လလမ်ပု ဇော်မောပ်ကောင်၊ ယွင်ကိုညးညးတုတ်မွဲ ချင်ပိုင်ကံ အကော့အရာ နွံဒိုင်လိုင် အတိုင်ညးဂလိုင်တံရဲ။ ပွဲမဲဗေတ် မွဲအခါဗေံ ဟိုဂွံအခါဗေံ သွး ပွးတုတ်ကိုလေပ် ချင်ပိုင် တဆေတ်သပ်ဇော် နုညးတုတ်၊ ဆဂးပိုင် အခါရပသောင်ပြသွာချင်မွဲ မွိုင်ပြဝါ (၃) မွိုင်တံ ဒးလုပ်သောင်မွဲ မွဲတံဗေင်ကောင်၊ အခါရ ပိုင်ပသောင်ပြသွာပရေင် ချင်ကျာန်မွဲ မွိုင်ပြဝါ ကောန်ချင်အရင်၊ မွိုင်ပြဝါ ဖော်ပရေင်ချင်ကျာန်၊ မွိုင်ပြဝါ အလိုအသီ၊ ကွတ်ထပ်၊ ဒပ်ပွာန် အလို (၃) မွိုင်ကံ ဒးပါကောင်၊ အလိုဗဒိုင်တံဂ် စိုတ်ဆန္ဒ မိက်ဂွံကို စိုဟ်လလမ်ညံ့ညံ့ ဒးနွံကောင်၊ စိုတ်သွဲဖြိုဟ်နက်နွံမလေပ် ကမ္မာန်ပရေင်စိုဟ်လလမ် အံင်ဇးမာန်ကောင်၊ ဒ်သံဂ်ရဲ ပွဲကမ္မာန်ပရေင်စိုဟ်လလမ် ချင်ဗွာကံ မွိုင် (၃) မွိုင်ကံ ညင်ဂွံပါလုပ် ခြံခြံခြံ မာန်ကော့ချင်အရင်တံ တုညာတံ ပါလုပ်တဲ ဩဝိုင်ဆပ်မုဟ် ဖတိုက်ဖအေအပ် ကိုကသပ်အိုတ်ညီ မိက်ဂွံဟိုပပေင်ကာ သာ်ကံရဒ်။

ယွံ - တင်ဂုန်ပွဲမလောန်ရဒ် အွာအံင်ဇို။

ဆိုဗီယက်သွားကို နှဲအံင်မို့ (လျိုင်ဌာနပရေင်ချင်ကွာန်ဖဟီ ဖော်ချင်မန်တို)

ဝဏ္ဏမာန်၊ ပျိုနံထွေးလပ်ရ။



စပ်ကီကမောန်ပရေင်စိုဟ်လလမ်ချင်ဗျာ ခက်ခိအ်ဆိအ်ပမံင်ဂ် တို သွာတ်တီတျိုင်လအာအာနာဂတ်မာန်ဂ် နှဲဝဏ္ဏမာန် ညးဒါန်လိက် ဌာန်ပရိုင်မန် ဆိုဗီယက်သွားလပ် နှဲအံင်မို့ (လျိုင်ဌာနပရေင် ချင်ကွာန်ဖဟီ ဖော်ချင်မန်တို) နှဲကီအခေါင်ဟီဂ် နှဲ PPST ဂကောံအာ ကျိုင်ကမောန်ပရေင်စိုဟ်လလမ် NCA-S EAO ဂ် ပျိုနံထွေးကာ အတိုင်သွပ်ကံရ။

သွာန် ။ ပွဲကောံခရီ PPSTတိုကျိုင်ကံ အဘာတ် ဝံသီကီ ဝံဖျေလပ် သွာတ်သွာတ် မုန့်ကိုရော?

သွာတ် ။ သွာတ် (၂၀၁၉) ကောံခရီ PPST မရနက်ကို (၅) ဝါဂ် ကော့န် ကျိုင်လပ် ပွဲအင်မာ ကိုနံချင်သေ ပွဲထွဲ အံင်တပ်ဗာ (၁၀-၁၁-၂၂) ရ။ ပွဲကောံခရီဂ် ညးစူး နှဲ (၁၀) ဂကောံ ထွက်လပ်စွတ်တဲ NCA ကီ၊ ကျိုင်ပျိုင် PPST နှဲကို (၁၀) ဂကောံဂ်ကီ၊ ပုဂိုလ်ကိုကသပ် နှဲကို ဂကောံပျိုင်ပုဂိုလ်၊ ဂကောံကောန်ရင် မကီအရီပင် နက်နီသယတံကို တိုနံပိုင်လပ်၊ သီကီကျိုင်ပိုင်ပိုင်တို မုပွဲဆိကောတ်ရောဟီတို နှဲလွာ် အလိုအသီတေ ကိုနင်ဂလာန် သွက်ဝံကော့န် JICM ကောံခရီပျိုင် ဆေင်ကိုအရာခမံက်ရပ်ရ NCA ဂ် ပါကျိုင်အမိက၊ ပေါသီကီမလုပ် သွာတ်ဂ် လွာ်ပိုက် ဒေါကျိုင်လပ် ဗဒါမဲ့သွာ်ရ၊ အေဒုရ ပေါသီကီ လုပ် သွာတ်တဲ ကော့န်တိုမု ဆက်သီကီအာပွဲမူး (ဗွဲပလး) ဂ် ခိုဟ်ပျိုင်ကောံ အလိုအသီ ကိုနင်ဂလာန်ပိုင်တို ပိုတဲဒင်တဲ၊ ဆဂး ကွာဟွံဝံကော့န် JICM မလုပ်သွာတ်ဂ် ကောံခရီညးညွဲကွာတ်ဒ် ဒဲကော့န်ကွာကောံ ပိုဖျေသွာတ်သွာတ်၊ ပွဲကောံခရီညးညွဲကွာတ်ဒ် အရာပို မိက်ဝံကီဒိုက် ပိုပျိုင်ထွေးကောံ၊ နှဲပိုက် မွဲဂကောံတေပွဲတွဲရိုတို ပံက်လပ်ကမ္မတီ ပျိုင်သီကီမွဲတွဲကရ၊ ဥပမာ- ဒါနုတင်ယုတ်ဒေက် NCA တို ဆိုအ်ခိအ် (ဆိုအ်ဗ)ကျိုင်နှဲ၊ အရာဟွံဒ်ခမံက်ရပ်ရကီဂ် သွက်ဝံခမံက်ရပ်ရ၊ မွဲပွန် ချင်ပင်ကောံဖေင်ဒေင်ရပ် ခမံက်ရပ်ရ နပိုပြင်လိုရော ကုကံလေပ် သီကီကောံ၊ အသေအဟာန် NCA ပေင် (၄) သွာ်ဂ် ကော့န်ကောံ၊ တင်ဟီကျိုင်လပ်တံကံ ပျိုင်ထွေး ပွဲကောံခရီညးညွဲကွာတ် JICM ကြက် ကော့န်သွ ခြာဟွံလံကံဂ်ကောံ။

ပွဲကောံခရီညးညွဲကွာတ်ဂ် ဝံတင်တပ်စိုတ် လျိုင်တင်တံကံမူး ကော့န် JICM ကောံ၊ အံင်တပ်ဗာ (၁၅) ဂ် ကော့န်အသေအဟာန် NCA ပေင် (၄) သွာ်ရေင် ရန်လပ်သံင်ဂ်လေပ် ဝီအာကို တိုထွိုင်တို ဒဲးဖျေထောတ်တို၊ ခြာဟွံလအ် ကော့န်ကောံဂ် စီရန်လပ်၊ သွက်ဝံပံက် ကမ္မတီ ကော့န်အသေအဟာန်ဂ် ခါလွာ်တပ်စိုတ်တိုမံင်ရ၊ ယဝ်ဒ်ကော့န် ကောံခရီ JICM မူး ပိုဟီကျိုင်လပ်ကွာင်ကံရ ဘိုအ်ခိခမံက်ရပ်ရ အရာ ဆိုအ်ဗ NCA ကောံ မုသုင် ဒက်ပျိုင်ချင်ပင်ကောံဖေင်ဒေင်ရပ်၊ မွဲပွန် ကွာပျိုင်ခိပိုင် (၂၀၂၀) ကီ စက် (ပေါမာ) (၂၀၂၀) ကီ မုဒဲးကော့န်သွ မုရောဂ် ဝံတင်တပ်စိုတ်ကို အလိုအသီကောံ၊ တင်တပ်စိုတ် အလို အသီလျိုင်ကံ ဒင်လပ်တို စိုပ်လက်ထက် အလိုအသီ တိုနံကြံ နူပေါ်ရိမာ (၂၀၂၀) တေမူး ဒဲးခမံက်ကိုရပ်ရကောံ ကုညအ်ဒ် ဒ် ကမ္မာန်အမိက ပိုတေဖျေလပ်။

သွာန် ။ စပ်ကိုပရေင်ခေါ်အ်ဒေင်ဒေင် ဒဲးအာနူကို ဌာနပဟီ ပရေင်သွာတ်သွန်ကော့န်ဂကု ကောံ ပရေင်စိုဟ်လလမ် NRPC မွဲတဆင်ကောံဟီဂ်ရော?

သွာတ် ။ ဂီတသေပ်တေမာတိုကျိုင်ကံ အလိုအသီ ကိုနင်လိက်ကိုပို၊ ကမ္မာန်ခေါ်အ်ဒေင် ပိုဒဲးခမံက်ရပ်ရဒ် ဒဲးပျိုင်ကို NRPC ကွာကောံ၊ NRPC စိုတ်မု ဆက်ခမံက်ရပ်ရညို ဟီကျိုင်ပိုင်၊ တင်ကံဂ် ဒေ ဗွတ်မံင်ကို တင်တပ်စိုတ် NCA ပိုင်လိက် (၂၅) တေကောံ၊ ပိုကံ

ဒ်ဟွံထေက်၊ ပွဲ NCA ပိုင်လိက် (၂၅) ဂးလပ်ဂ် "ကီစွဖေါအ်ဒေင်မူး ခါလွာ်တံပျိုင်ညးညွဲတို ညိုင်ဝံကော့န်အာ" ဂးလပ်ပိုကံ၊ ကီစွကံ ချိုင်လိက် ပျိုင်ထွေးကို အလိုအသီ သိုသမ္မတကောံ PPST ဖျေလပ်သွာတ်သွာတ်။
သွာန် ။ တိုတေ ကီစွနုရင်သမ္မတတေ ကိုလပ်သတိ ဆေင်ကို ပရေင်ဂီကီ၊ ဂကောံရပ်လွာ်မူးတံ လုပ်ဖံက်ခတိုဟ်ကောံဂ်ရော?
သွာတ် ။ ဂီတသေပ်တေမာတိုကျိုင်ကံဂ်ရ ပွဲဒိုင်ဒေသ ကံင်ဗြီနေ ပျိုင်ဒက် သိုချင်ဇော်လျိုင်တံ ဂကောံရဲမူးတံ လုပ်ကော့န်ကမ္မာန် ဖံက် ခတိုဟ်မာန်မံင်ကောံ လိက်ကာပျိုင် နုရင်သမ္မတ ပြဲအာ ပွဲအေန်တာ နိတ်တေ၊ ဂးလပ်ပိုင်လိက် ဂကောံ CNF ကီ KNU ထွက်စွတ်တဲ NCA တိုတံပါလုပ်မံင် ဟီစုတ်စေလပ် ဝံဆိကောတ်၊ ဒင်သုင်ကို ပရိုင်သုင် ဟွံခိုင်ကျိုင်တို ဟီစုတ်စေပိုကံဂ် ဒ်ဟွံထေက်၊ ဟီဂးပိုကံဂ် ဂကောံ ထွက်စွတ်တဲ NCA တိုတံကို အလိုအသီ၊ ဒပ်ဟွန်တံ ဒ်သံသယမာန် လညာတ်အထေင်ဗွတ်ညးညွဲ ဒ်ကျိုင်မာန်ကောံ၊ ခပ်ပတေ နှဲ အကြာခါလွာ်ဂ်လေပ် ကလေင်လိုမာန်ကောံ၊ အေဒုရ ကီစွကံ ပိုကံ ဟီဟွံထေက် ပိုဒီဒဲး။

သွာန် ။ မွဲလွာ်ဂ် ကော့န်မံင်ကမ္မာန် ပရေင်စိုဟ်လလမ်တို မွဲလွာ်ဂ် လေပ် ဆက်ဒ်မံင် ပေါပျိုင်စိုဟ်တေ လျိုင်ကို ပိုလိုသီကီဟီဂးလပ် နှဲ ကိုရော?

သွာတ် ။ ယွံ - လွာ်ဒေသရခေင်ကို တိုရဲဒေသသွာတ်ကျာတေ ပေါပျိုင်က သွာတ်မံင်၊ ပေါပျိုင်ဆက်ဒ်မံင်ပိုကံမူး ပရေင်စိုဟ်သိုဟ်ဟွံမွဲပုဟ်၊ သွက်ပရေင်ချင်ကွာန် ဝံဆက်ဇော်မောပ်အာဂ် အရာတံကံ ဒ်မံင် အတာဒါကောံ၊ ဒ်သံင်ရ သိုခါလွာ် မိက်ဝံကီမို့နီဇေ ဖျေ အသိုင်ဟွန်၊ ဒေါပေါဟွန်တို မိက်ဝံကိုလုပ်ကျိုင် ပွဲပိုင်ပရေင်စိုဟ်လလမ်ကံ၊ ပွဲပိုင် ပေါသီကီပရေင်စိုဟ်လလမ်ကံ ဂကောံရပ်လွာ် ကော့န်ချင်အရင်ပို တံဖအိုတ်လေပ် ဟိုတ်နုဒ် Joint Ownership (ညးပိုင်ဗြီမွဲ) ဂ်ရ ပါလုပ်ထေက်မံင်၊ ပိုဂ်ကို ဖော်ပရေင်ချင်ကွာန်တံ၊ အလိုအသီ၊ ကွတ် ထပ်၊ ဒပ်ဟွန်တံလေပ် ဒဲးပါလုပ်အိုတ်ကိုကောံတို အလိုညးဖအိုတ် ကျိုင်ဟ်တုပ်ညးညွဲမု အံင်ဇူးကောံ၊ ဒ်သံင်ရဂကောံဂိုဏ်းထွက်တံကံတံ ကျိုင်ဟ်စိုတ်တို လုပ်ထွက်စွတ်တဲ NCA ကီညိုင်လေပ် ပိုဆပ်မုဟ် မျိုင် ဖအောပ်ရ။ သရေပ်မူး ပွဲကောံခရီ PPST မရနက် (၅) ဝါ ကော့န်ကျိုင် ပျိုင် (၃) တိုဂ် ဖျေလပ်သွာတ်သွာတ် တင်အမိက (၅) တင်။

သွာန် ။ JICM ကောံခရီပျိုင် ဆေင်ကိုအရာခမံက်ရပ်ရ NCA ဂ် ဆလအ်စမာန်ရော?

သွာတ် ။ နဒ်ဒ်ပကာမဂ် လွာ်ပိုကံ ပံက်လပ်ဂကောံပျိုင် JICM တိုကရ။ သွက်ဝံကောံကောံခရီ JICM ဂ် ပိုတပ်စိုတ်၊ ဆဂး ဂကောံ ခရီပျိုင်ကွာတ် Pre- JICM Meeting ညိုင်ဝံကော့န်သွကွာတ် ပိုအာတ်မိက်လပ်၊ အလိုအသီ ချိုင်ကိုတိုလိုမာန်ရော၊ ပိုကိုလပ် ပရိုင်တိုမံင်ရ စွတ်တိုလို ညးတံချင်နင်ရောဂ် ပိုမံင်မံင်၊ ပွဲ Pre- JICM Meeting ဂ် ဝံတင်တပ်စိုတ်မူး မွဲအဆက်ခပ် ကော့န်အာကောံခရီ JICM ကောံ။

သွာန် ။ တိုကျိုင်တေ ပေါသီကီလုပ်သွာတ်ဂ် ကော့န်ဟွံမာန်ကံမူး ပေါသီကီမူး (ဗွဲပလး) ဂ် ကော့န်ကျိုင်ကွာ ၊ လျိုင်ကံ ကွာဟွံကော့န် ကောံခရီ JICM လုပ်သွာတ်ဂ် ဟွံကောတ်ပေါသီကီမူး (ဗွဲပလး) တို မုဒ် ဒဲးကောတ် Pre- JICM Meeting ရောဂ် သောင်ထွေးကိုကိုညို?

သွာတ် ။ တိုကျိုင်တေ တင်ပိုတံအာတ်မိက်ဂ် ပိုပျိုင်ထွေး ပိုပိုင်သီကီ မူး (သီကီပွဲပလး) တေ အလိုအသီလေပ် အရာညးတံမိက်ဝံကော့န်ဂ် ကလေင်ဖျေထွေးကိုပို၊ ကီစွဒက်ပတန် ချင်ပင်ကောံဖေင်ဒေင်ရပ်၊ ကီစွ သွက်ဝံခမံက်ရပ်ရ အရာခက်ခိုဟ်မံင် ပွဲ NCA ဂ်တေ ချိုင်လိက်တို ပို ပျိုင်ထွေးလပ်နှဲ။ အလိုအသီလေပ် ပိုပြင်ညးတံမိက်ဝံကီဒိုက် ကလေင် ကိုနင်ပရိုင်နှဲ။ လျိုင်မူး ပိုင်သီကီမူးဂ် ပိုကော့န်ကျိုင်လပ် တွာဂလိုင် တိုကရ၊ တင်နင်သိုညးခါလွာ် ဒင်တံမာန်ဂ်လေပ် ဝံလပ်တိုမံင်ရ၊ တင် နင်တံကံ ညိုင်ဝံဒ်တင်တပ်စိုတ်ဒ် ဒဲးကော့န်ကောံခရီ JICM ကောံ၊ လွာ်အလိုအသီဂ် ကော့န်ကောံခရီလုပ်သွာတ်တို မိက်ဝံကိုကော့န် ပေါသီကီမူး၊ ကာလတိုတိုကျိုင်တေ ကော့န်ကျိုင်လပ် ပေါသီကီမူး (ဗွဲပလး) သွေးတေ ညးချင်ကွာန်တံ ဂကောံနာနာတံ ချင်နာနာတံ ခပ် ပတေအောန်စေ်ကျိုင် ပိုသိုခါလွာ် မိက်ဝံကောံပျိုင် ခပ်ပတေဂ်လေပ် မွဲအခဲ၊ ဒါနုဂ်ရ ကောံခရီ JICM လုပ်သွာတ်ဂ် ပိုကံ ဒင်တံ၊ ပိုလိုဟီ ဟီ အခါကော့န် JICM တေ မွဲလွာ်ကိုပွဲလွာ် ညိုင်ဝံဒ်ဒ်ဒ်စားစားညးညွဲ အရာဟွံဒ်ဖိုင် ညိုင်ဝံဒ်သီကီညးညွဲ ရန်တိုသံင်ကံတို ကီစွကော့န် Pre- JICM Meeting ကွာကောံဟီဂ် အလိုအသီဒင်တဲကောံ အ ထေင်။ ဂဒ် Pre- JICM Meeting ကံမူး ကီစွလိုဂ် ဒင်တံသိုခါလွာ် တပ်စိုတ်သိုခါလွာ်ရောဂ် ဂကောံကမ္မာန်ညးကိုညးဂ် ပကောံတို

ဆက်ပိုမုကံလိက် (၁)

ကြက်ဂလာန် ပရေင်စိုဟ်လလမ်ဂမိုင်



ညးကျိုင်ကံဒပ်ဟွန်ကျိုင် မေန်အံင်လျာင်

"ပွဲကိုဒါကံ ဂကောံရပ်လွာ်ကော့န်ချင်အရင်တံကို ပျိုင်ပရေင် ချင်ကွာန်လျိုင် ဟီဂးမံင် စပ်ကိုဖေင်ဒေင်ရပ် မိက်ဝံထပ်ဟီညိုရ။ စပ်သွာပ်သွာတ်ဖေင်ဒေင်ရပ်တို ပိုဇောန် ပိုဇောန်မိက်ဝံဒ်ဒ် နကို အစာညးကိုညး ပံက်မံင်အမိပျိုင်နာနာသံင်တို ရေင်ကျိုင်မံင်ဂ် ဝံဆိ ကောတ်ရ။ ပွဲကိုပံက်အမိပျိုင် ပိုလိုတုတ်ခြာမံင်ကိုလေပ် ကြက်ဂိုသံင်သို ပွမပင်ကောံ (Together) ကီ ပွမဒ်သဟဇာတ (Harmony) တံရ"

ပွဲကိုတုအံင်တံဗာ ၂၈ သွာ် ၂၀၁၉ စွတ်သမ္မတဝံထပ်စွတ်တဲ လိက်ကသုက်ဒေါပန်ဖော်အလိုချင် (NCA) ဂ် မေန်အံင်လျာင် ဟီဂး ကာလပ် ပွဲကိုအသေဟာန်ဂ်ရောင်။ Source- MOI



ကျိုင်ဟွန်ဖေ် ယုတ်သေတ် (ဗြုဗြု RCS)

"ပိုတံ သွက်ဝံဆိုဂမံင် ညးကိုကသပ်ဂွန်ကျိုင်ချင် (ဒပ်အံင်သန် သုကျီ) ကို ညးလျိုင်အပိုင်နာဒပ်ဟွန် (မေန်အံင်လျာင်) ကိုဂ် ပျိုင်လပ် ကို ကပ်မယေန်ပရေင်စိုဟ်လလမ် တိုမံင်ယု။ လပိုင်ဟွန် ဂအပ် ပရေင်စိုဟွာန်လေပ် တီလပ်တိုတိုမံင်ရ။ ပိုတံ ဒ်ဆိုဂမံင်ကောံတေ လပိုင်ဟွန် တင်ညးတံမိက်ဝံဒ်ဒ်ကို လပိုင်လေပ် ပိုပိုနုပိုက်ဂ် သွက်ဝံ သီကီညးညွဲအံင်ကပ်ရ။ သကိုဒပ်ဟွန် ဌာန်အပိုင်ရးပွဲကံအဒေါင် ဂအပ်ပိုင်တာန်လျာင် ကွာတ်လပိုင်နာထောတ် တရိုဂ် ဂျိုင်ပရေင်စိုဟ်လ လမ်ပို ဗြမ်အာယု ဒ်အာပိုင်လေပ်"

သွက်ဝံတိုနုပိုင် အသေအဟာန်စွတ်သမ္မတ ဝံထပ်စွတ်တဲ လိက်ကသုက်ဒေါပန်ဖော် အလိုချင် (NCA) ဂ် ဘီကပိုင်လပ် RCS ဂ်ရ ညးဂ် သွက်ဝံတိုကျိုင်နေပျိုင် အလိုအသီတေ ကိုအခေါင်ကိုတိုနု ကျိုင်ကွာကျာကိုလေပ် ညးမိက်ဝံတိုကျိုင်ကို ဝံင်ကီစက်ဂ် ဒပ်ဟွန် တံ ထွေးဟိုတ်ကိုပရေင်ဂီကျိုင်တို ဆေင်ဒပ်ကျိုင်လပ်ဂ်ရ ညးပွန်ကျိုင် အရေင် သံင်ဝံရောင်။ Source- ဗြုဗြု



ဒက်တာမေန်ဗြပ် (ဒါရိုက်တာ - MIP)

"မူဝါဒ ဖျေလပ်နုကိုလျိုင်ကံ ကာလဒဲးအာသီကို ကျိုင်ပျိုင် ကော့န်ချင်အရင်တံတေ သွက်ဝံဒ်ဒ်အထံက်အပင် စပ်ကိုကွာတ်နပညာဂ် ဒဲးဒက်လပ်ဂကောံပျိုင်တံကောံ၊ ပွဲတေင် စပ်ကိုကမ္မာန်ပရေင် စိုဟ်လလမ်တို ရဲနုကိုလဆိုဗ ညးစီစောန် မှိုဟ်နုကိုလညာတ် ဗဟု သုတတံဂ် ဒဲးဒက်ပျိုင်ကောံပျိုင်ကောံ"

စပ်ကိုပရေင်ဒေါပန်ဖော်တို တင်သိုပိုင် ညးမချီရေင်မံင် ပရေင် စိုဟ်လလမ် လညာတ် ဒက်တာမေန်ဗြပ် ဌာန်ပရိုင်ဗြုဗြု သွာန် လပ်ညးတို ညးသွာတ်လပ်ကိုရ။ Source-ဗြုဗြု